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Аннотация. В работе рассмотрены принципы реализации неклассических спектрометров 

излучения. Приведены схемы формирования пространственных распределений полей излуче-

ния и выполнена постановка задачи восстановления спектров по кривым ослабления и про-

филям полей вторичного излучения. Представлен обзор аппаратных решений и предложена 

систематизация неклассических спектрометров излучения по принципу получения информации 

о первичном пучке излучения. Описана методика определения условий излучения по восста-

новленным спектральным распределениям.
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Abstract. The paper considers the principles of construction of non-classical radiation 

spectrometers. Schemes for the formation of spatial distributions of radiation fields are 

presented, and the problem of reconstructing the spectra from attenuation curves and profiles of 

secondary radiation fields is formulated. A review of non-classical spectrometers is presented and 

a systematization of non-classical radiation spectrometers is proposed based on the principle of 

obtaining information about the primary radiation beam. A technique for determining radiation 

conditions from reconstructed spectral distributions is described.
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